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 ٕو ٕ٘ اسٌ خَع اً اسٌ ذعظٌٞ ؟

Holy_bible_1 

 ٝشنل اىثعض فٜ اىثاى٘ز تادعاء اُ اسٌ اٝيٌٕ٘ٞ ىٞس اسٌ خَع ٗىنِ طٞغح ذعظٌٞ 

 ٕٗزا غٞش طحٞح فلا ٝ٘خذ فٜ اىعثشٛ طٞغح ذعظٌٞ 

 ٗعيٜ اىَذعٜ الاذٞاُ تاىثْٞٔ 

 

 ٗىنِ ٝ٘خذ شثٖح قٞيد 

فساقٌٖ إىٚ اىسلاٍح قائلاً أٖٝا اىشخاه أّرٌ إخ٘ج ىَارا  ٗفٜ اىًٞ٘ اىثاّٜ ظٖش ىٌٖ ٌٕٗ ٝرخاطَُ٘

 .ذظيَُ٘ تععنٌ تععاً 

 

ٗىنِ أحثثد أُ أعًيق عيٖٞا لأّٖا ذرعيق تَا ذحاٗه اىنْائس ق٘ىٔ , فٜ ٕزٓ اىفقشاخ لا ٝ٘خذ أٛ خطأ

ففٜ ٕزا اىْض ّدذ أُ , عِ طٞغ اىدَع فٜ اىْظ٘ص اىرٜ ذرحذز اىشب تأّٖا ذقظذ الأقاٌّٞ اىثلاثح

ٍَا ٝعْٜ إُ طٞغح اىدَع لا ذشٞش إىٚ اىحقٞقح , ى٘قا ٝسرخذً طٞغح اىدَع ٍع اُ اىَخاطثِٞ اثْاُ

! اىَادٝح دائَاً فٖ٘ ْٕا ٝخاطثٌٖ تظٞغح اىدَع ٍع أَّٖا اثْاُ

, فشأٙ سخلاً ٍظشٝاً ٝعشب سخلاً عثشاّٞاً ٍِ إخ٘ذٔ -

, اىشٍوفاىرفد إىٚ ْٕا ْٕٗاك ٗسأٙ أُ ىٞس أحذ فقرو اىَظشٛ ٗطَشٓ فٜ 

, فقاه ىيَزّة ىَارا ذعشب طاحثل, ٗإرا سخلاُ عثشاّٞاُ ٝرخاطَاُثٌ خشج فٜ اىًٞ٘ اىثاّٜ 

, أٍفرنش أّد تقريٜ مَا قريد اىَظشٛ, فقاه ٍِ خعيل سئٞساً ٗقاضٞاً عيْٞا



( 14-2/11خشٗج. )فخاف ٍ٘سٚ ٗقاه حقاً قذ عُشف الأٍش

 

اىرعظٌٞ ٕٗ٘ ٝرنيٌ تاىدَع عِ الله ٗىٞٔ عِ  الاّدٞو ٝرنيٌ تظٞغح اىدَع عِ ٍثْٜ فٖزا دىٞو عيٜ

 اىثاى٘ز 

 

 ىيشد 

 اٗلا اىعثشٛ ىٞس تٔ ٍثْٜ ٗىنِ ٍفشد اٗ خَع فقط 

 ٗلا ٝ٘خذ تٔ اُ ٝاذٜ ذظشٝف خَع ٍع فعو ٍفشد ىيرعظٌٞ 

 ٕزا فٜ اىيغٔ اىعشتٞٔ فقط

مثش ٍِ سخو فحَْٞا ٝرنيٌ ٍ٘سٜ ٍع سخيِٞ فاىعٖذ اىقذٌٝ ٝ٘ضح أّ ٝنيٌَٖ تظٞغح اىدَع لاٌّٖ ا  

ٗاٝعا اىقذٝس اسرفاّ٘س اىزٛ ذنيٌ تالاساٍٞٔ ٗمرة اىقذٝس ى٘قا ملأٍ تاىّٞ٘اّٞٔ فنرة ّض ملأٍ 

 تظٞغح اىدَع 

ثاّٞا ٍِ اى٘اضح ٍِ الاعذاد اُ ٍسٜ اىْثٜ ٝنيٌ خَع اىزٛ ماُ حاضش اىَ٘قف ىزىل ميٌَٖ تظٞغح 

 اىدَع ٗاىذىٞو

ّٔ خشج اىٚ اخ٘ذٔ ىْٞظش فٜ اثقاىٌٖ فشاٙ سخلا ٗ حذز فٜ ذيل الاٝاً ىَا مثش ٍ٘سٚ ا 11: 2

 ٍظشٝا ٝعشب سخلا عثشاّٞا ٍِ اخ٘ذٔ 

فقرو اىَظشٛ ٗ طَشٓ فٜ اىشٍو   فاىرفد اىٚ ْٕا ٗ ْٕاك ٗ ساٙ اُ ىٞس احذ 12: 2

ثٌ خشج فٜ اىًٞ٘ اىثاّٜ ٗ ارا سخلاُ عثشاّٞاُ ٝرخاطَاُ فقاه ىيَزّة ىَارا ذعشب  13: 2

طاحثل  



فخاف ٍ٘سٚ ٗ عيل سئٞسا ٗ قاضٞا عيْٞا اٍفرنش اّد تقريٜ مَا قريد اىَظشٛ فقاه ٍِ ج 14: 2

  قاه حقا قذ عشف الاٍش

 

أّ عْذٍا قاه اىعثشاّٜ رىل ادسك اُ الاٍش اّرشش اٛ أّ ماُ ْٕاك خَع حاضش اىَ٘قف    

 ٗىزىل اىقذٝس اسرفاّ٘س ٝ٘ضح أّ ٝرنيٌ تظٞغح اىدَع 

 

اٖٝا اىشخاه اّرٌ فساقٌٖ اىٚ اىسلاٍح قائلا  ٗ ٌٕ ٝرخاطَُ٘ظٖش ىٌٖ ٗ فٜ اىًٞ٘ اىثاّٜ  26: 7

  اخ٘ج ىَارا ذظيَُ٘ تععنٌ تععا

ٍِ اقاٍل سئٞسا ٗ قاضٞا عيْٞا  فاىزٛ ماُ ٝظيٌ قشٝثٔ دفعٔ قائلا  27: 7

اذشٝذ اُ ذقريْٜ مَا قريد اٍس اىَظشٛ   28: 7

 

 ٗتٖزا ٝرعح اُ اىقذٝس اسرفاّ٘س ماُ دقٞقا خذا فٜ ملأٍ 

 

ثا ٕزا الاسي٘ب ىٞس ىٔ علاقٔ اطلاقا تيفع اٝيٌٕ٘ٞ اىدَع اىزٛ ٝاخز فعو ٍفشد ٕٗ٘ اىنئَ ثاه

 اى٘حٞذٓ اىدَع اىرٜ ذاخز ذظشٝف ٍفشد فٜ اىعثشٝٔ ٗاىذىٞو ٍِ

 

 قاٍ٘س سرشّح اىعثشٛ

H430 

  אלהים

  ‎ ‘ĕlôhı̂ym אֱלוֹהִים



el-o-heem‘  

Plural of 433 gods in the ordinary sense; but specifically used (in the 

plural thus, especially with the article) of the supreme God; occasionally 

applied by way of deference to magistrates; and sometimes as a 

superlative: - angels, X exceeding, God (gods) (-dess, -ly), X (very) great, 

judges, X mighty. 

 

 قاٍ٘س تشُٗ اىعثشٛ

H430 

 אלהים

'ĕlôhı̂ym 

BDB Definition: 

1) (plural) 

1a) rulers, judges 

1b) divine ones 

1c) angels 

1d) gods 

2) (plural intensive - singular meaning) 

2a) god, goddess 

2b) godlike one 

2c) works or special possessions of God 

2d) the (true) God 

http://www.sacred-texts.com/bib/poly/h0433.htm


2e) God 

Part of Speech: noun masculine plural 

A Related Word by BDB/Strong’s Number: plural of H433 

Same Word by TWOT Number: 93c 

 

 

 قاٍ٘س تاتٞيُٞ٘ اىعثشٛ

Elohim 

Elohim (  is a Hebrew word which expresses concepts of ( אלהים, אֱלוֹהִים 

divinity. It is apparently related to the Hebrew word ēl, 

though morphologically it consists of the Hebrew word Eloah (אלוה) with a 

plural suffix. Elohim is the third word in the Hebrew text of Genesis and 

occurs frequently throughout the Hebrew Bible. Its exact significance is 

often disputed. In some cases (e.g. Exodus 3:4, "... Elohim called unto him 

out of the midst of the bush ..."), it acts as a singular noun in Hebrew 

grammar (see next section), and is then generally understood to denote the 

single God of Israel. In other cases, Elohim acts as an ordinary plural of the 

word Eloah (אלוה), and refers to the polytheistic notion of multiple gods (for 

example, Exodus 20:3, "Thou shalt have no other gods before me."). This 

may reflect the use of the word "Elohim" found in the late Bronze Age texts 

of Canaanite Ugarit, where Elohim ('lhm) was found to be a word denoting 

the entire Canaanite pantheon (the family of El אל, the patriarchal creator 

god). 
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اىَ٘س٘عٔ اىٖٞ٘دٝح    

—Biblical Data:  

"God" is the rendering in the English versions of the Hebrew "El," 

"Eloah," and "Elohim." The existence of God is presupposed 

throughout the Bible, no attempt being anywhere made to demonstrate 

His reality.  

http://www.jewishencyclopedia.com/view.jsp?artid=282&letter=G&sear

ch=elohim 

 

The most common of the originally appellative names of God is Elohim 

( ), plural in form though commonly construed with a singular verb 

or adjective. This is, most probably, to be explained as the plural of 

majesty or excellence, expressing high dignity or greatness: comp. 

http://www.jewishencyclopedia.com/view.jsp?artid=52&letter=N&searc

h=Yhwh 

 ٗميٌٖ ٝؤمذٗا اُ اٝيٌٕ٘ٞ اسٌ خَع ٝاخز فعو اٗ طفٔ ٍفشد

 

 

 ٗاىَدذ لله دائَا
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